

ABSTRACT

**IN LOCO SAPIENTIAE IN PR 9, 3B :
PARADIGME SAPIENTIEL
ET IMPLICATIONS MISSIOLOGIQUES**

Le regard dualiste, jeté sur les deux visages ou perspectives de l'AT, la Loi et la Sagesse, les a le plus souvent divergées plutôt que de les converger, jetant ainsi le doute, et empêchant de voir qu'il s'agit de deux expressions de la même foi dans des modalités et des codes propres. Le discours missiologique, fondé sur l'AT, ne considère pas le livre biblique des *Proverbes*. Cette option ne se trouve toutefois corroborée par Pr 9, dont la *crux interpretum* dans cette perspective théologique sont les vv. 3 et 4 qui emploie respectivement les verbes **שָׁלַח**, **קָרָא** et **אָמַר**.

**IN LOCO SAPIENTIAE IN PR 9, 3B:
SAPIENTIAL PARADIGMS
AND MISSIOLOGICAL IMPLICATIONS**

The dualistic gaze brought into both faces or perspectives of the AT, the Law and Wisdom, has mostly diverged them instead of making them converge, in this way casting doubts, and preventing from seeing that they are two expressions of the same faith in specific modalities and codes. The missiological discourse, based on the AT, doesn't consider at all the biblical book of Proverbs. This option is however not confirmed by Pr 9, whose *crux interpretum* in that theological perspective are verses 3 and 4 which respectively employes the verbs **שָׁלַח**, **קָרָא** et **אָמַר**.

Keywords: Maidens; House of Wisdom; Banquet of Wisdom; **שָׁלַח**; *in loco Sapientiae*; Heights of City; Free-loyalty